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Spørgsmål nr. 129 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”I gennemsnit må borgere og virksomheder vente i godt to år, 
før de får en afgørelse ved Højesteret. Ifølge Ritzau mandag 
den 15. oktober 2012 udtaler Højesterets præsident, at man ik-
ke kan være ventetiderne bekendt. Vil ministeren redegøre for, 
hvad ministeren agter at gøre for at understøtte, at sagsbehand-
lingstiderne ved Højesteret i gennemsnit bliver væsentlig lave-
re end de er i dag?”

Svar:

Jeg er meget optaget af at sikre, at Højesteret fortsat kan indtage den helt 

centrale rolle i det samlede domstolssystem, som er tiltænkt med domstols-

reformen. Som Højesterets præsident også fremhæver i det brev, han har 

sendt til mig, og som er omtalt i telegrammet fra Ritzau af 15. oktober 

2012, er det vigtigt, at Højesteret kan koncentrere ressourcerne om be-

handlingen af principielle sager, som har generel betydning for retsanven-

delsen og retsudviklingen her i landet, eller som i øvrigt har væsentlig 

samfundsmæssig betydning. Som svar på spørgsmålet tillader jeg mig i øv-

rigt at henvise til vedlagte kopi af mit brev af 31. oktober 2012 til Højeste-

rets præsident.

Det bemærkes, at Udvalget om bedre og mere effektiv behandling af civile 

sager ved domstolene er blevet nedsat. Udvalgets kommissorium og en 

oversigt over udvalgets medlemmer vedlægges.


